
اشتغال زایی حدود 3۰۰ هزار نفر درصنعت نساجی و پوشاك : 
رشد صادرات صنایع نساجی وپوشاك در سال گذشته

وزارت  پوشاک  و  نساجی  صنایع  دفتر  مدیرکل 
نساجی،  کالاهای  صادرات  تجارت،  و  صنعت، معدن 
پوشاک، چرم، کفش و فرش در سال گذشته را  حدود 
۲۱۲ هزار تن و به ارزش ۱.۵۵۰ میلیارد دلار ذکر کرد 
و گفت : این میزان نسبت به سال ۹۰ از نظر وزنی ۲۹.۷ 
درصد و از نظر ارزشی ۱.۴ درصد رشد را نشان می دهد.

به گزارش شاتا،  نعمت الله مردانی با اشاره به وضعیت صنعت نساجی، پوشاک، چرم 
وکفش در کشور تصریح کرد:  در حال حاضر حدود ۹۷۰۰ واحد فعال صنعتی دارای مجوز 
فعالیت از وزارتخانه در این صنایع در کشور وجود دارند که تقریبا ۱۱ درصد کل صنعت 
را تشکیل می دهند. وی، ارزش تولیدات این صنعت را بیش از ۴ میلیارد دلار ذکر کرد 
وگفت:  سهم ارزش افزوده این بخش از صنعت ۳ درصد نسبت به کل است که میزان 
سرمایه گذاری ۶۶ هزار میلیارد ریالی را نشان می دهد. مردانی متوسط سرمایه گذاری این 
صنعت را طی سال های اخیر بطور سالیانه حدود ۷۵۰۰ میلیارد ریال دانست و افزود: این 
صنعت توانسته است برای ۲۹۷ هزار نفر اشتغالزایی مستقیم ایجاد کند. مدیرکل دفتر 
صنایع نساجی و پوشاک در ادامه از رشد تولید کالاهای منتخب این صنایع در اکثر موارد 
در سال ۹۱ نسبت به سال ۹۰ خبر داد و گفت: به طوریکه تولید الیاف و تاپس پلی استر 
با ۹.۹ درصد افزایش ، تولید نخ پلی استر با ۳.۲ درصد و تولید نخ سیستم پنبه ای و ترکیبی 
الیاف مصنوعی با ۱۰.۲ درصد رشد روبه رو بوده است. همچنین انواع پای پوش ۳.۸ درصد 
افزایش و تولید چرم نیز ۳.۱ درصد رشد داشته است. مردانی با بیان اینکه به طور کلی 
صادرات اکثر کالاهای مرتبط با این بخش در سال ۹۱ نسبت به سال ۹۰  از رشد برخوردار 
بوده است تصریح کرد: به طوری که از نظر وزنی صادرات پوست و چرم ۱۰.۳ درصد، 
کفش ۱۲.۴، انواع نخ ۶۵.۱، انواع پارچه ۴.۹ ، الیاف مصنوعی ۱۷۷، پتو ۶۱.۶ ، و انواع فرش 
ماشینی و موکت ۲۰.۳ درصد افزایش داشته است. این مقام مسئول در ادامه با اشاره به 
میزان واردات کالاهای نساجی، پوشاک، چرم، کفش و فرش در سال ۹۱  خاطرنشان 
کرد: در سال گذشته حدود ۴۷۲.۳ هزار تن واردات به ارزش ۱.۲۸۵ میلیارد دلار صورت 
گرفته است که نسبت به سال ۹۰ از نظر وزنی ۱۱.۷ درصد و از نظر ارزشی ۱۰.۲ درصد 
کاهش را نشان می دهد. به گفته وی، حدود نیمی از واردات این بخش مربوط به مواد 
اولیه مورد نیاز واحدهای تولیدی بوده و الیاف مصنوعی همچون اکریلیک و الیاف طبیعی 

همچون پنبه را شامل می شود.
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دبیر انجمن نساجی: 
ایراد به نقشه راهبردی صنعت/ نساجی در اولویت قرار گیرد

برخی  به  اشاره  با  نساجی  انجمن صنایع  دبیر 
گفت:  صنعت،  راهبردی  برنامه  ایرادهای 
اهداف  به  رسیدن  برای  راه  نقشه  تدوین  در 
در  نساجی  سهم  نباید   ۱۴۰۴ سال  چشم انداز 
ارزش افزوده حاصل شده در کشورهای پیشرفته 
در  حائری  علیرضا  داد.  قرار  ارزیابی  ملاک  را 
گفت وگو با فارس اظهار داشت: برنامه راهبردی 

صنعت، معدن و تجارت که در فروردین ۹۲ توسط رییس جمهور رونمایی شد، شامل 
وضعیت فعلی، اهداف و راهبردهای لازم برای رسیدن به هدف است. وی ادامه داد: طبق 
این برنامه، پس از بررسی رشته های مختلف صنعتی از جنبه های متفاوت به ویژه قدرت 
ارزآوری از طریق صادرات و ارزش افزوده تولیدی آنها،  صنایع نساجی و پوشاک در گروه 
دوم اولویت های تولیدی قرار گرفته است. حائری افزود: در برنامه راهبردی صنعت، معدن 
و تجارت آمده است هرچند صادرات کشور در منسوجات نسبتاً خوب است، اما این رشته 
فعالیت سهم قابل توجهی در ارزش افزوده کشورهای پیشرو )به لحاظ اقتصادی( نداشته و 
همچنین میانگین جهانی رشد ارزش افزوده این رشته فعالیت بسیار اندک است. منسوجات 
سهم پایینی در تجارت بین  المللی داشته و محصولاتی با سطح فناوری پایین محسوب 
می شود، البته منسوجات به عنوان ماده اولیه در بسیاری از رشته فعالیت ها استفاده می  شود 
و نسبت سرمایه گذاری به اشتغال آن نسبتا بالاست، بنابراین رشته فعالیت نساجی در گروه 
دوم اولویت های تولید قرار می گیرد. رشته فعالیت های پوشاک و عمل آوری پوست خز و 
دباغی، چرم، چمدان و کفش نیز وضعیتی مشابه ساخت منسوجات دارند و بنابراین در گروه 

دوم اولویت های تولید قرار می گیرند.
دبیر انجمن صنایع نساجی ایران با انتقاد از قرارگیری صنایع نساجی و پوشاک در اولویت 
دوم تولیدی کشور، اظهار کرد: در نظر گرفتن سهم ارزش  افزوده صنایع نساجی و پوشاک 
از ارزش  افزوده تولیدی کشورهای پیشرفته صنعتی و نرخ رشد آن در این کشورها، برای 

برنامه راهبردی صنعت، معدن و تجارت ایران چندان منطقی نیست.
وی ادامه داد: بسیاری از کشورهای صنعتی نیز فاز اول صنعتی شدن خود را از صنایعی 
مانند نساجی و پوشاک آغاز کرده و پس از استحکام سازی زیرساخت های لازم، تولیدات 
این صنعت را به کشورهای در حال توسعه برون سپاری کرده و در حال حاضر تمرکز خود 

را بر روی صنایع با تکنولوژی بالاتر قرار داده اند.
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حائری تأکید کرد: بهتر است برای چشم انداز سال ۱۴۰۴ که شاید گام اول برای توسعه 
صنعتی در ایران باشد، خود را با کشورهایی در رده های پایین تر از کشورهای پیشرفته 
مقایسه کنیم. دبیر انجمن صنایع نساجی ایران افزود: نکته دوم این است که تعیین 
اولویت های تولید با در نظر گرفتن اولویت های صادراتی نیز چندان توجیه پذیر نیست، 
حال آنکه امکان خودکفایی در تولیدات، اشتغال زایی و همچنین امکان رقابت محصول 
در بازارهای داخلی و خارجی در محاسبات برنامه راهبردی صنعت، معدن و تجارت برای 
تعیین اولویت های تولیدی کشور لحاظ نشده است. به گفته وی، اینکه تأمین نیازهای 
داخلی به منزله جلوگیری از خروج ارز از کشور بوده و به لحاظ اهمیت اقتصادی هم تراز 
با ارزآوری است. وی با تأکید بر لزوم قرار گرفتن صنعت نساجی در اولویت اول تولیدی 
کشور، تصریح کرد: در این برنامه، مواردی مانند تولید خودرو و ساعت در اولویت اول 
صادرات قرار گرفته که با وجود صنایع پرقدرت، باسابقه و خوشنام اروپایی و آمریکایی در 
این زمینه، امکان رقابت محصولات ایرانی در این قبیل رشته ها در بازارهای جهانی دور 
از واقعیت است. حائری خاطرنشان کرد: با در نظر گرفتن ارزش افزوده تولیدی در صنایع 
نساجی و پوشاک، اشتغال زایی این صنایع، نسبت پایین سرمایه گذاری به اشتغال در این 
صنایع )به ویژه در تولید پوشاک(، قابلیت تولید محصولات با کیفیت و قابل رقابت در 
بازارهای داخلی و خارجی، معتقدیم تولید این محصولات می تواند در اولویت اول صنعتی 
کشور قرار گرفته و مسئولان حمایت های لازم برای توسعه تولید و صادرات آن انجام 
دهند، تا ضمن تأمین نیاز داخلی و خودکفایی در تولید این محصولات، سهم مناسبی از 
بازارهای جهانی را به خود اختصاص دهد. وی گفت: نتایج بررسی های دفتر مطالعات 
آماری و راهبردی انجمن صنایع نساجی ایران در مورد برنامه راهبردی صنعت، معدن و 
تجارت در ۶۵ صفحه برای مقامات مسئول در وزارت صنعت و کمیسیون های مربوطه در 

مجلس و سایر نهادهای مرتبط ارسال شده است.

درصورت فراهم شدن تسهیلات بانكی، 
ریسندگی كاشان پویایی خود را بدست خواهد آورد

اگردولت تسهیلات لازم را برای پرداخت حق 
سنوات، حقوق معوقه و خرید مواد اولیه شرکت 
فراهم  کاشان  نساجی  و  بافندگی  ریسندگی، 
نماید این شرکت مجددا پویایی خود را به دست 
و  ریسندگی  شرکت  مدیرعامل  آورد.  خواهد 
بافندگی کاشان گفت: اگر دولت تسهیلات لازم 

را برای پرداخت حق سنوات، حقوق معوقه و خرید مواد اولیه شرکت ریسندگی، بافندگی 
و نساجی کاشان فراهم نماید این شرکت مجددا پویایی خود را به دست خواهد آورد.

سعید ربانی  در گفتگو با ایلنا درکاشان با اعلام این مطلب، کمبود نقدینگی، نبود مواد 
اولیه، بدهی بسیار زیاد بابت حقوق معوقه و سنوات کارگران وعدم بازنشست شدن ۲۵۰ 
نفر ازکارگران با استفاده ازقانون بازنشستگی پیش ازموعد را مهمترین مشکل شرکت 
ریسندگی و بافندگی کاشان ذکر کرد و گفت: ضمن تشکر ازمساعدتهای سازمان تامین 
اجتماعی استان اصفهان و شعبه شهرستان کاشان، اگرمصوبات سال ۸۳ و ۹۰ دولت مبنی 
بر احتساب ایام بیمه بیکاری به عنوان سابقه کار درمشاغل سخت و زیان آور )دربخش 
نساجی( اجرایی گردد تا پایان سال جاری بیش از ۲۰۰ نفر ازکارگران این شرکت خواهند 

توانست با استفاده ازمصوبات این ماده قانونی بازنشست شوند.

مدیرعامل شرکت ریسندگی و بافندگی کاشان همچنین با تشکر از مساعدتهای معاون 
استاندار و فرماندارشهرستان کاشان و پیگیری های مستمر نماینده مردم شهرستانهای 
کاشان و آران و بیدگل در مجلس شورای اسلامی نسبت به رفع بخشی ازمشکلات این 
شرکت گفت: اگر دولت نقدینگی مورد نیاز جهت خرید مواد اولیه این شرکت را فراهم 
نماید این کارخانه با استفاده بهینه ازامکانات بالقوه و ماشین آلات موجود خود خواهد 

توانست سود دهی بسیارخوبی را به همراه داشته باشد.
ربانی از بدهی ۴۰ میلیارد تومانی این شرکت بابت حقوق معوقه بیش از ۶۰۰ کارگر 
شاغل و حق سنوات و حقوق معوقه ۳۵۰۰ کارگر بازنشسته این شرکت خبرداد و گفت: از 
مسئولین انتظارداریم همانطور که تاکنون همکاری های لازم را برای رفع مشکلات این 
شرکت نموده اند نسبت به اعطای تسهیلات یاد شده و استمهال بدهی ها ی این شرکت 

به سیستم بانکی ودوایر دولتی مساعدت نمایند.
مدیرعامل شرکت ریسندگی و بافندگی کاشان خاطرنشان نمود: البته که رئیس جمهور 
دراولین سفری که به شهرستان کاشان داشتند قول دادند که به محض اینکه به تهران 
بروند مشکل شرکت ریسندگی و بافندگی کاشان را به نفع کارگران حل نمایند، ولی 

متاسفانه هنوزعمده مشکلات این شرکت همچنان لاینحل باقی مانده است.

با حضور احمدی نژاد صورت گرفت؛ 
افتتاح رسمی كارخانه تولید الیاف مصنوعی ساویس دلیجان

كننده  تولید  دلیجان  ساویس  نساجی  شركت 
الیاف مصنوعی كتان تایپ، هایتنا سیتی )الیاف 
شبه پنبه( و سالید می باشد كه با ظرفیت تولید 
سالانه ۵۰ هزار تن و حجم سرمایه گذاری، ۴۵ 
میلیارد تومان، احداث شده و برای ۱۵۰ نفر به 
كارخانه  است.  كرده  اشتغال زایی  مستقیم  طور 

تولید الیاف مصنوعی ساویس دلیجان به عنوان تولید كننده با كیفیت ترین الیاف مصنوعی 
كشور با حضور رییس جمهور رسماً افتتاح شد. به گزارش ایلنا، محمود احمدی نژاد ، با 
حضور در کارخانه تولید الیاف مصنوعی ساویس دلیجان از بخش های مختلف این كارخانه 
بازدید كرد و با توضیحات دست اندركاران در جریان جزئیات فعالیت ها و تولیدات این 
كارخانه قرار گرفت. شركت نساجی ساویس دلیجان تولید كننده الیاف مصنوعی كتان 
تایپ، هایتنا سیتی )الیاف شبه پنبه( و سالید می باشد كه با ظرفیت تولید سالانه ۵۰ هزار 
تن و حجم سرمایه گذاری، ۴۵ میلیارد تومان، احداث شده و برای ۱۵۰ نفر به طور مستقیم 

اشتغال زایی كرده است.

در دومین روز از دهه تولید ملی برگزار شد: 
نشست صاحبان صنایع نساجی و پوشاك با حضور مقامات صنعتی كشور

به گزارش »نساجی نیوز« صاحبان صنایع نساجی و پوشاک کشور طی نشستی با آقای 
صالحی نیا، معاونت امور صنایع و اقتصادی وزارت صنعت، معدن و تجارت و مشاور ایشان 
سرکار خانم نصرالهی، آقای دکتر مردانی، مدیرکل دفتر نساجی و پوشاک وزارت مزبور و 
همچنین آقای دکتر غنیمی فرد، ریاست خانه صنعت، معدن و تجارت به بیان مزایای تولید 

در این صنایع و همچنین مشکلات حال حاضر فعالان صنعتی پرداختند.
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در ابتدای نشست مذکور، مهندس حائری، دبیر 
و عضو هیأت مدیره انجمن صنایع نساجی ایران 
به برخی شاخص های صنایع نساجی و پوشاک 
در اقتصاد کشور از جمله تعداد واحدهای فعال، 
میزان اشتغال، ارزش افزوده، قدرت ارزآوری صنایع 
مذکور و افزایش ۲۴ درصدی صادرات این بخش 

علی رغم کاهش متوسط صادرات کشور طی سال گذشته، نیاز به سرمایه گذاری بسیار 
پایین تر برای ایجاد اشتغال نسبت به سایر بخش، وجود مواد اولیه مورد نیاز آن در داخل 
کشور، وجود مراکز علمی و دانشگاهی معتبر برای پرورش متخصصین و بومی بودن 
تولید منسوجات در کشور اشاره و اعلام داشت که در صورت اعتماد به صنایع مذکور و 
حمایت های لازم از آن، شاهد رشد و توسعه هرچه بیشتر این صنعت در کشور خواهیم بود 
و واحدهای نساجی قادرند به عنوان موتور محرکی تولید در کنار مجتمع های پتروشیمی به 
ایجاد ارزش افزوده بالاتر بپردازند. آقای دکتر غنیمی فرد نیز با اشاره به نیازهای حیاتی بشر 
به اهمیت صنایع نساجی و پوشاک اشاره داشت و ابراز امیدواری کرد که با وجود تشکلی 
قدرتمند همچون انجمن صنایع نساجی ایران در این صنعت و همچنین دانشگاه های 
مجهز، شاهد رشد و ارتقای جایگاه این بخش در کشور باشیم. مهندس مروج، ریاست 
هیأت مدیره انجمن نیز با بیان اینکه شرایط حادث شده در اقتصاد کشور در نتیجه افزایش 
نرخ ارز موجب کاهش واردات کالاهای نساجی و رونق تولید در برخی از رشته های 
این صنعت شده است، اظهار داشت که متأسفانه طی سال های گذشته توجه چندانی به 
رشد و توسعه صنایع تولیدی پوشاک در کشور نشده و این صنعت به خوبی رشد نیافته 
است و لذا هم اکنون شاهد کمبود عرضه این محصولات در بازار داخلی هستیم. وی در 
ادامه به ارائه آماری در خصوص میزان تولید و صادرات منسوجات و پوشاک در برخی 
کشورهای در حال توسعه اشاره داشت و اعلام کرد که بسیاری از کشورهای پیشرفته، 
فرآیند صنعتی شدن خود را با صنایع نساجی و پوشاک آغاز نموده اند. وی  همچنین 
اظهارداشت که به منظور برطرف سازی موانع و مشکلات موجود در امر تولید می باید 
همکاری تشکل ها با یکدیگر بیشتر شده و تعامل این بخش با مجلس به مراتب بیشتر 
گردد. در ادامه این نشست، آقای مهندس نبوی، ریاست هیأت مدیره اتحادیه تولید و 
صادرات نساجی و پوشاک از مسئولین وزارت صنعت، معدن وتجارت درخواست نمود تا 
گزارشی از عملکردهای خود طی ۳ سال گذشته به صنعتگران ارائه دهند. دکتر شیبانی، 
نایب رئیس هیأت مدیره انجمن با ابراز امیدواری از آینده صنایع نساجی در کشور اعلام 
داشت که فشار تحریم های داخلی بر دوش صنعتگران به مراتب بیشتر از فشار تحریم های 
خارجی است و مسئولین می باید در راستای رفع این مشکلات و تسهیل تولید اقدام نمایند. 
وی به مشکلات پیش  روی صادرکنندگان اشاره کرد و اظهار داشت که در صورت رفع 

موانع موجود، صادرات صنایع نساجی به مراتب بیش از مقدار فعلی خواهد بود.
خانم نصرالهی نیز شرایط حادث شده دراثر افزایش نرخ ارز را برای واحدهای نساجی 
مثبت ارزیابی کرده و اعلام داشتند که در حال حاضر تولید بسیاری از کالاهای این صنعت 
مقرون به صرفه شده و فرآیند تولیدی آن ها در کشور آغاز به کار نموده و واحدهای نساجی 
می باید این فرصت را برای افزایش کیفیت و کاهش قیمت تمام شده خود مغتنم دانسته 
و با همکاری با سایر بخش های نساجی موجبات رشد و تعالی این صنایع را فراهم آورند.

در ادامه، مهندس نامی، مدیرعامل جامعه متخصصین نساجی به لزوم تدوین استراتژی 
صنعت نساجی با استفاده از همکاری و مشاوره تشکل های این بخش اشاره کرده و 
اظهار داشتند که متأسفانه علی رغم اقداماتی که در این خصوص صورت پذیرفت، برنامه 

راهبردی بدون مشورت با تشکل های بخش خصوصی تدوین شد و شاهد خروجی ناقص 
و ناصحیحی از وضعیت صنایع نساجی بودیم.

دکتر نصرتی، ریاست دانشکده مهندسی صنایع نساجی دانشگاه صنعتی امیرکبیر نیز ضمن 
بیان اهمیت و جایگاه این صنعت در اقتصاد اعلام کرد که خصوصی سازی در این بخش 
بطور کامل صورت پذیرفته و صنعتگران عرصه نساجی و پوشاک قادرند بدون تحمیل 
هزینه های گزاف به دولت در راه اعتلای کشور گام بردارند و دانشکده صنایع نساجی نیز 
آمادگی دارد در این مسیر همراه صنعتگران باشد. وی به اهمیت نقش مسئولین در ایجاد 
تصویری از وضعیت صنایع نساجی در ذهن جامعه اشاره کرد و اظهار داشت که جایگاه 
دوم اهمیت در اولویت بندی برنامه راهبردی برای صنایع نساجی و پوشاک به هیچ وجه 
شایسته مقام صنایع مذکور نیست. ایشان با اعلام این مطلب که متأسفانه برخورد مسئولین 
با بخش های تولیدی همراه با آپارتاید صنعتی شده است، خواستار توجه دولتمردان به 
پتانسیل و توانمندی های هریک از صنایع شدند. مهندس حمیدی، عضو هیأت مدیره 
انجمن صنایع نساجی ایران ضمن انتقاد از برنامه راهبردی صنعت، معدن و تجارت اظهار 
داشت که هدف برنامه مذکور دستیابی به صنایع با تکنولوژی بالا می باشد و این امر در 
کشوری همچون ایران، فرآیندی زمان بر است. لذا نباید از توجه به صنایعی که قدرت 
اشتغال، ارزآوری و یا ممانعت از خروج ارز از کشور را دارند غافل شد. وی در ادامه به 
لغو معافیت موضوع ماده ۱۲۱ قانون امور گمرکی در قانون بودجه سال ۹۲ اعتراض کرد 
و اعلام داشت که این امر موجب افزایش هزینه  تولید در واحدهای نساجی شده است. 
ایشان همچنین طی سخنان خود به مشکلات صنایع تولید محصولات چرمی نیز اشاره 
داشته و اعلام کرد که متأسفانه بیش از ۸۰ درصد از  سالامبور کشور صادر می شود و 
دولت اقدام خاصی برای جلوگیری از این امر صورت نداده است. آقای پورقربان، دبیرکل 
محترم انجمن صادرکنندگان صنعت، معدنی و خدمات مهندسی در ادامه این نشست به 
مشکل بازپرداخت تسهیلات دریافت شده از محل صندوق ذخیره ارزی به نرخ ارز اتاق 
مبادلات اشاره و اظهار کرد که در صورت اجرایی شدن این موضوع، بسیاری از واحدهای 
صنعتی تعطیل خواهند شد. وی عنوان کرد که این امر به نحو مقتضی و با همکاری 
برخی از وکلای کشور از طریق انجمن مذکور و با همکاری سایر تشکل ها در حال 
پیگیری می باشد. مهندس نوید، عضو هیأت مدیره انجمن صنایع نساجی ایران نیز در این 
خصوص اعلام کرد که مابه التفاوت تسهیلات دریافت شده توسط صنعتگران به نرخ ارز 
مرجع و نرخ اتاق مبادلات می باید در بخش زیان شرکت ها لحاظ گردد که این امر اغلب 
واحدهای فعال را با ورشکستگی روبرو خواهد ساخت. وی در ادامه به بیان مشکلات 
عرضه محصولات پتروشیمی از طریق بورس کالا اشاره و اظهار داشت که علی رغم 
دریافت خوراک به قیمت فوب منهای پنج درصد توسط مجتمع های پتروشیمی، قیمت 
عرضه این محصولات به فوب افزایش یافته که پنج درصد نیز امکان رقابت دارد و این 
امر موجب افزایش هزینه تأمین مواد اولیه برای واحدهای پایین دستی از جمله نساجی 
شده است. وی خواستار درج محصولات نساجی در آیین نامه اجرایی ماده ۱۵۶ برنامه 
پنجم توسعه گردید تا صنایع مذکور بتوانند مواد اولیه خود را از طریق عقد قراردادهای 
بلند مدت با مجتمع های پتروشیمی دریافت نمایند. ایشان همچنین به مشکلات گشایش 
اعتبار اسناد داخلی اشاره داشت و درخواست نمود تا مصوبه شورای پول و اعتبار در این 
خصوص تصحیح گردد. بر اساس این گزارش، در نشست مذکور مسائل و مشکلات دیگر 
صنعتگران از قبیل عدم کنترل کیفیت کالاهای وارداتی،  جایگاه صنایع نساجی و پوشاک 
در اولویت بندی برنامه راهبردی صنعت، معدن و تجارت، تعهد ارزی صادرکنندگان در 

گمرکات و مشکلات سایت بهین یاب نیز مطرح شد.
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مهندس صالحی نیا، ضمن تقدیر از حضور صنعتگران در این نشست، هدف از برگزاری 
آن را بیان مشکلات کلان صنعت نساجی و استفاده از خرد جمعی برای برطرف سازی 
آن عنوان کرد. وی در خصوص سند استراتژی صنعت نساجی اعلام کرد که هنوز هیچ 
برنامه ای برای این بخش نهایی نشده و آقای دکتر مردانی، مسئول تهیه برنامه مذکور 
با استفاده از همکاری تشکل های مربوطه است. وی اظهار داشت که تا زمانی که مهر 
تأیید تشکل ها زیر سند مربوطه قرار نگیرد، این برنامه نهایی نمی باشد. ایشان در خصوص 
تعهد ارزی صادرکنندگان نیز اعلام کرد که در شرایط فعلی اقتصادی، مدیریت ارز حاصل 
از صادرات به سمت چرخه تولید بیش از پیش حائز اهمیت است و بر این اساس ساز و 
کارهایی برای مصرف ارز صادراتی مشخص شد و این آمادگی وجود دارد که در صورت 

وجود پیشنهادهای اجرایی دیگر، آن ها را به کارگروه مربوطه ارجاع و بررسی نماییم.
وی با اشاره به افزایش نرخ ارز و رونق تولیدات صنایع نساجی اعلام کرد که شرایط حادث 
شده می باید به نحو صحیحی مدیریت شده و در راستای تأمین مواد اولیه، تکنولوژی مورد 
نیاز و نیروی انسانی مجرب برای صنایع مذکور گام برداشت تا قادر به تولید محصولات با 

کیفیت و با قیمت رقابتی در این بخش باشیم و شرایط موجود را حفظ نماییم.
مهندس صالحی نیا در ادامه به بیان اقدامات صورت گرفته از سوی وزارت صنعت، معدن 
و تجارت برای حل مشکل بازپرداخت تسهیلات دریافت شده از صندوق ذخیره ارزی با 
نرخ اتاق میادلات ارزی پرداخت و اظهار داشت که طی مذاکرات صورت گرفته با مقامات 
مربوطه از جمله بانک مرکزی و مجلس شورای اسلامی مقرر گردیده تا دوره بازپرداخت 

تسهیلات دو برابر شده و لذا تا حدی از بار این هزینه بر دوش صنعتگران کاسته شود.
وی همچنین به بیان سایر اقدامات صورت گرفته در راستای بهبود شرایط تولید صنایع 
نساجی پرداخت که از آن جمله می توان به تسهیل واردات الیاف پنبه به کشور و ممنوعیت 
صادرات محصولات پتروشیمی اشاره کرد که موجب کاهش قیمت عرضه آن ها در بازار 
داخلی گردید. وی گفت که مسئولین امر تمام تلاش خود را برای برقراری جریان تأمین 
مواد اولیه صنایع نساجی به کشور به کار بسته اند و در این راستا پذیرای پیشنهادات 
صنعتگران نیز می باشند. ایشان در خصوص تأمین نقدینگی مورد نیاز صنعت نیز اظهار کرد 
که موفق به دریافت مصوبه ای برای استفاده از منابع صندوق توسعه ملی به صورت ریالی 
برای صنعت شده اند که تاکنون تقاضایی بالغ بر حدود ۸۰۰۰ میلیارد تومان به بانک ها 
ارجاع شده و در حدود ۱۰۰۰ میلیارد تومان آن به بخش های مختلف صنعتی تخصیص 
یافته و موضوع در حال پیگیری از سوی مسئولین صنعتی می باشد. معاونت امور صنایع و 
اقتصادی وزارت صنعت، معدن و تجارت نیز ضمن انتقاد از لغو معافیت موضوع ماده ۱۲۱ 
گمرکی اعلام کرد که این موضوع از طریق کمیسیون صنایع مجلس شورای اسلامی 
در حال پیگیری است و خواستار همراهی تشکل های صنعتی در این زمینه شد. وی در 
پایان ضمن تقدیر از حضور صنعتگران، خواستار بیان مشکلات و پیشنهادات مربطه از 
سوی ایشان برای بهبود شرایط تولید در کشور شده و برگزاری مداوم چنین نشست هایی 

را بسیار مثمرثمر ارزیابی کرد.

ایران صادر كننده 7۰۰ میلیون دلار محصولات نساجی است

دبیر اتحادیه تولید و صادرات نساجی و پوشاک ایران گفت: صادرات صنایع نساجی 
این  بوده و ما هر سال شاهد رشد ۱۵درصدی صادرات  اخیر مطلوب  طی ۱۰سال 

محصولات هستیم.
مهدی یکتا در گفت وگو با برنا افزود: با رشد ۱۵ درصدی صادرات نساجی، ایران صادر 

نساجی  محصولات  دلار  میلیون  کننده ۷۰۰ 
ادامه داد: این محصولات  در دنیا است. یکتا 
ارزش افزوده بالایی دارند و برای افزایش تولید 
خالص داخلی و ثروت ملی از اهمیت بالایی 
برخوردار هستند. وی تصریح کرد: باید یاد آور 
شد طی ۱۰سال گذشته ما با معضل بسیار مهم 

واردات قاچاقی محصولات نساجی مواجه بودیم؛ که طی یک سال ونیم اخیر به علت 
افزایش نرخ ارز، این واردات غیر رسمی به حداقل خود رسیده است. یکتا تاکید کرد: 
این اتفاق می تواند فضایی را در داخل کشور ایجاد کند که ما تولیدکنندگان، سهم خود 
را از بازار داخل افزایش دهیم و با شتاب بیشتری به سمت جلو گام برداریم. وی گفت: 
حمایت از تولیدات مواد اولیه طبیعی در داخل کشور و پشتیبانی از برندهای داخلی و 
ترقیب تولید کنندگان با ارائه تسهیلات در زمینه توزیع و افزایش فروشگاه های عرضه 
کالا، می تواند ما را در صنعت پوشاک و نساجی به صنعت پوشاک کشورهای مطرح 
ایران گفت:  پوشاک  و  نساجی  و صادرات  تولید  اتحادیه  دبیر  کند.  نزدیک  نساجی 
امیدواریم با حمایت مسئولان بتوانیم تا دوسال آینده سهم تولید و صادرات خود را به 

دو برابر ظرفیت کنونی برسانیم.

 فارس مقام اول تولید پنبه كشور را دارد

معاون بهبودتولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزی 
سطح  لحاظ  به  استان  گفت:این  فارس  استان 
زیرکشت پنبه پس از خراسان رضوی مقام دوم و 
از نظر تولید مقام اول را در کشور دارد . محمدحسن 
طلعتی ، در گفت و گو با ایرنا افزود: شهرستان های 
و  استهبان  نی ریز،  فسا،  دشت،  زرین  داراب،  لار، 

سروستان به ترتیب بیشترین تولید پنبه را در استان فارس دارند. وی ادامه داد:امسال 
سطح زیر کشت پنبه در استان فارس به ۲۰ هزار هکتار می رسد و پیش بینی می شود از 
این میزان ۷۰ هزار تن پنبه وش تولید شود. طلعتی اضافه کرد:برای نخستین باردرفارس 
امسال طرح مقایسه ای لاین های زودرس موتانت پنبه برای انتخاب رقم زودرس و 
مقاوم به شرایط شوری و خشکی اجرا می شود. طلعتی بیان داشت: استان فارس با تولید 
سالانه نزدیک به یک هزار و ۶۰۰ تن بذر پنبه درطبقات مختلف علاوه بر تامین نیازاین 
استان ، بذر چند استان دیگر را نیز تامین می کند. به گفته وی ، برداشت پنبه در سطح 
۱۰۰ هکتار از اراضی این استان به صورت مکانیزه انجام شده و همین امردر کاهش هزینه 
های تولید، افزایش سطح کشت و برداشت بموقع تاثیر مثبت داشته است. وی بیان داشت: 
همچنین با هدف اجرای طرح الگوی کشت ، طرح کم خاکورزی درسطح پنج هزارهکتار 
وطرح بی خاکورزی درسطح یکهزار و ۵۰۰ هکتار انجام گرفته و این موضوع موجب ثبت 
رکورد اجرای این طرح در زراعت پنبه برای فارس در کشور شده است . معاون بهبود 
تولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزی فارس اضافه کرد:برای اجرای طرح الگوی کشت 
و توسعه کشت ارقام زودرس پنبه در سطح ۶۰۰ هکتار، استفاده از شیوه های نوین آبیاری 
درسطح ۲۰۰ هکتار انجام گرفته است. طلعتی ادامه داد:کاشت مکانیزه پنبه با کاهش 
میزان بذرمصرفی و کاهش میزان تردد ماشین آلات و ادوات کشاورزی به افزایش تولید 

و صرفه جویی درهزینه و زمان کمک قابل توجهی می کند.
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 تغییرات شرکت های نساجی

 شرکت نساجي فهیم بافت مازندران )سهامي خاص(
به استناد صورتجلسه مجمع عمومي فوق العاده مورخ 1391/08/28 محل شرکت به استان 
اصفهان ، شهرستان دهق شهرک صنعتي دهق، خیابان نهم، نبش خیابان چهارم منتقل شد.

 شرکت تعاوني صنایع نساجي آلین رز کویر
به اســتناد صورت جلســه مجمع عمومي عادي به طور فوق العاده و هیــأت مدیره مورخ 
1391/07/02 ، علي اکبر رحیمي بافقي به عنوان بازرس اصلي، ناصر رحیمي بافقي به عنوان 
بازرس علي البدل، محمود رحیمي بافقي به سمت ریئیس هیأت مدیره ، اعظم گل محمدي 
به ســمت نایب رییس هیأت مدیره و محمد جواهرچیان به سمت مدیرعامل انتخاب شدند. 

ترازنامه و حساب هاي سود و زیان سال مالي منتهي به 1390/12/29 به تصویب رسید. 

 شرکت نساجي پروان یزد )سهامي خاص(
به موجب صورت جلســه هیأت مدیره مورخ 91/08/17 ، سرمایه شرکت از از مبلغ یکصد 

میلیون ریال به مبلغ 500 میلیون ریال افزایش یافت .

 شرکت کارخانجات ریسندگي و بافندگي سلک باف )سهامي خاص(
به موجب صورت جلســه هیأت مدیره مورخ 91/7/12 ، رضا معصوم زاده نماینده شــرکت 
سرمایه گذاري صنایع پوشان پارس به ســمت رییس هیأت مدیره ،حمید رضا عبدالمالکي 
نماینده شــرکت ریســندگي و بافندگي میهن باف به ســمت  نایب رئیس هیأت مدیره و 

مدیرعامل انتخاب شدند.

 شرکت نساجي بازرگاني نگین سیستان امروز )سهامي خاص(
به اســتناد صورت جلســات مجمع عمومي فوق العاده و هیأت مدیره مورخ 1391/08/24 

سرمایه شرکت از مبلغ10 میلیون ریال به مبلغ 245 میلیون ریال افزایش یافت.  

 شرکت صنایع نساجي امین فیروزه مشهد )سهامي خاص(
به استناد صورت جلسات مجمع عمومي عادي سالیانه به طور فوق العاده و هیأت مدیره مورخ 
1391/8/25 ، ترازنامه و حســاب ســود و زیان ســال هاي مالي 1389 و 1390 مطرح و 
به تصویب رسید.حسن وشادي  به سمت رییس هیأت مدیره و مدیرعامل و حمیده بخشي 
و به سمت نایب رییس هیأت مدیره انتخاب شــدند.روزنامه رسالت جهت درج آگهي هاي 

شرکت تعیین شد.

 شرکت تولیدي نساجي خاتم آران )سهامي خاص(
به استناد  صورت جلسات هیئت مدیره مورخه 91/8/3 ،محسن پناهیده به سمت رئیس هیأت 
مدیره ،معصومه کفاش عضو به ســمت نایب رئیس هیأت مدیره و رضا پناهیده به ســمت  

مدیرعامل شرکت انتخاب شدند.روزنامه رسالت جهت درج آگهي هاي شرکت انتخاب شد.

 شرکت نساجي شمیده )سهامي خاص(
پیرو صورتجلسه مجمع عمومي عادي بطور فوق العاده مورخ 91/9/19 ، حسین کرباسي به 
سمت بازرس اصلي و سهیلا خوشنویس به سمت بازرس علي البدل، انتخاب شدند. سرمایه 

شرکت از مبلغ 2/500/000/000 ریال به مبلغ 25/000/000/000 ریال افزایش یافت.

 شرکت نساجي سپهر بافت سپاهان )سهامي خاص(
برابر صورت جلسات مجمع عمومي عادي و هیأت مدیره مورخ 1389/8/20 ،ریحانه سید 
قلعه جوزداني به ســمت رییس هیأت مدیره ، زهرا ســید قلعه به سمت نایب رییس هیأت 
مدیره و سید حمید سید قلعه جوزداني به سمت انتخاب شدند. روزنامه اولیاء اصفهان جهت درج 

آگهي ها و دعوتنامه هاي شرکت تعیین شد.

 شرکت غزال تدارک نساجي تهران )سهامي خاص(
طبق صورتجلسه مجمع عمومي عادي به طور فوق العاده مورخ 91/7/30 ،حمیدرضا کوداغي 
به سمت بازرس اصلي ، صمد کوداغي به سمت بازرس علي البدل، ارد زند به سمت رییس  هیأت  
مدیره، کیومرث حق نژاد به سمت نایب رییس  هیأت مدیره و فرح حق نژاد به سمت مدیرعامل 

انتخاب شدند. روزنامه جمهوري اسلامي جهت درج آگهي هاي شرکت تعیین گردید. 

 شرکت نساجي مازندران )سهامي عام(
به موجب صورتجلســات مجمع عمومي عادي به طور فوق العاده مورخ 91/8/7 ،  هولوســي 
بولدوک به ســمت  رییس  هیأت مدیره،  نادیه ســوداگري به نمایندگي از شرکت تولیدي و 
تجاري بولدوک پوشــاک آسیا )سهامي خاص( به ســمت  نائب رییس  هیأت مدیره و افشین 

شهرستانکي به سمت مدیرعامل تعیین شدند.

 شرکت نساجي تندیس کاشان )سهامي خاص(
به استناد صورت جلسه مورخ 1391/9/26 مجمع عمومي عادي ، روزنامه رسالت جهت چاپ 
آگهي هاي شرکت تعیین شد.مژده میرباقري به سمت رییس هیأت مدیره و علیرضا لقمان 

به سمت  نایب رییس هیأت مدیره و مدیرعامل انتخاب شدند.

 شرکت صنایع نساجي ایران )سهامي عام(
برابر صورت جلســات مجمع عمومي عادي به طور فوق العاده و هیأت مدیره مورخ 91/8/6، 
اصغر خوش فهم به ســمت  مدیرعامل ، وحید علي حســیني به سمت رییس هیأت مدیره و 

محمدرضا زمانلو به سمت نایب رییس هیأت مدیره انتخاب شدند.

 شرکت نساجي تکتاب ظریف )سهامي خاص(
طبق صورتجلسه مجمع عمومي عادي به طور فوق العاده مورخ 91/9/6 ، رسول علیزاده حیدري 
به سمت  رییس  هیأت مدیره، فریدون علیزاده حیدري به سمت  نایب رییس  هیأت مدیره و حمید 

علیزاده حیدري به سمت  مدیرعامل تعیین شدند.

 شرکت مجتمع نساجي آسایش کاشان )سهامي خاص(
به استناد صورت جلســات مجمع عمومي عادي سالیانه و هیأت مدیره مورخ 1391/8/20  
تراز و حساب سود و زیان سال هاي مالي 1389 و 1390 شرکت مطرح و به تصویب رسید.
محمد تقي رحمن بیدگلي به ســمت رئیس هیئت مدیره ، عذرا رباني بیدگلي به سمت نایب 
رئیس هیأت مدیــره،  هادي رحمن بیدگلي به ســمت مدیرعامل، علي منجمي و محمد 
صباغ پور آراني به سمت  بازرسان اصلي و علي البدل انتخاب شدند.روزنامه جمهوري اسلامي 

جهت درج آگهي هاي شرکت انتخاب شد.

وب نگـار
)www.ITMA.co( صنایع نســاجي ایـران
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